
Protokół nr 53 /2005
z posiedzenia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu 

odbytego w dniu 14 sierpnia 2006 roku

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

Porządek posiedzenia:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Zaopiniowanie materiałów na sesję Rady Miejskiej.
3. Wolne głosy i wnioski.
4. Zakończenie.

Ad.1. Otwarcie posiedzenia.

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji – Tomasz 
Pawlak. Przedstawił porządek obrad, który przyjęto bez zmian.

Ad.2. Zaopiniowanie materiałów na sesję Rady Miejskiej.
a) zmian budżetu i w budżecie
Skarbnik Gminy – Mirosława Kozłowska  przedstawiła zmiany planu budżetu 
po stronie dochodów, które dotyczą:

1. W związku z podpisaniem umowy o dofinansowanie ze środków Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych na realizację zadania pod nazwa „Budowa dróg 
dojazdowych do gruntów rolnych   w dziale 600 „Transport i łączność” 
rozdział 60016 ”Drogi publiczne gminne” zwiększa się plan dochodów 
o kwotę 60.300 zł.  

2. Stosownie do Uchwały nr 16/662/2006 Kolegium Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Poznaniu  dokonuje się zmiany klasyfikacji w dziale 756-
Dochody od osób prawnych, od osób fizycznych i od innych jednostek 
nieposiadających osobowości prawnej oraz wydatki związane z ich poborem 
rozdział 75615 – Wpływy z podatku rolnego, podatku leśnego, podatku od 
czynności cywilnoprawnych, podatków i opłat lokalnych od osób prawnych
 i innych jednostek organizacyjnych zmniejszenia w § 2440 –Dotacje 
otrzymane z funduszy celowych na realizację zadań bieżących jednostek 
sektora finansów publicznych o kwotę 86.645 zł, zwiększenia  w § 2680 - 
Rekompensaty utraconych dochodów w podatkach i opłatach lokalnych 
o kwotę 86.645 zł.
 
Następnie przedstawiła zmiany planu budżetu po stronie wydatków, które 
dotyczą:
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1. W rozdziale 60016 „Drogi publiczne gminne” zwiększa się wydatki
     o kwotę 86.300 zł z przeznaczeniem na remont drogi Ustronie -Zalesie .
     - 60.300 kwota pozyskana z Funduszu Ochrony Gruntów Rolnych
     - 26.000 wolne środki z inwestycji    
2. W dziale 801 „ Oświata i wychowanie” rozdział 80101 „Szkoły 
podstawowe” zmniejsza się wydatki inwestycyjne o kwotę 26.000 zł, które 
planuje się przeznaczyć na remont dróg (dział 600, rozdział 60016)

Radny – Marek Rożek zapytał z czego wynika zwiększenie kwoty wydatków 
na adaptację pomieszczeń po byłej kotłowni SP w Borku Wlkp. na garaże.

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że założenie liczników poboru wody, energii 
elektrycznej oraz założenie dachu nie były ujęte w koszty. 

 Innych pytań nie zgłoszono.

b) zmieniająca uchwałę w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Borek Wlkp. za pierwsze półrocze roku 
budżetowego

W tym punkcie Skarbnik Gminy przedstawiła projekt zmian w stosunku do 
uchwały Nr XLII/291/2006 Rady Miejskiej Borku Wlkp. z dnia
29 czerwca 2006 r. w sprawie zakresu i formy informacji o przebiegu 
wykonania budżetu Gminy Borek Wlkp. za pierwsze półrocze roku 
budżetowego i tak:
1) skreśla się pkt. 9, w brzmieniu „ Informacja o przebiegu wykonania budżetu 
gminy za pierwsze półrocze roku budżetowego przedkładana przez Burmistrza 
winna zawierać 9. Realizację wykonania planów finansowych instytucji 
kultury.”;
2) dotychczasowy pkt. 10 staje się pkt. 09, pkt. 11 staje się pkt. 10, pkt. 12 staje 
się pkt. 11,pkt 13 staje się pkt. 12. 
3) dodaje się § 1a w brzmieniu:
„Informacja o przebiegu wykonania planu finansowego instytucji kultury za I 
półrocze danego roku  winna zawierać :
1. Część tabelaryczną zawierającą zestawienie z wykonania planu finansowego 
w formie tabelarycznej w układzie : plan, wykonanie, % wykonanie.
2. Zestawienie stanu należności i zobowiązań  w tym  wymagalnych.
3. Informację opisową zawierającą omówienie realizacji planu finansowego.
4. Informację, o której mowa  w pkt  1, 2, 3 instytucje kultury przedkładają 
Burmistrzowi w formie pisemnej i elektronicznej w terminie do 31 lipca 
danego roku”.

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych zastrzeżeń.
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c) wyrażenia zgody na podjęcie działań zmierzających do utworzenia 
Zakładu Aktywności Zawodowej

Sekretarz Gminy poinformowała, że podstawy prawne dla działalności 
zakładów aktywności zawodowej stworzyła ustawa z 27 sierpnia 1997 r. 
o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych. Zakład aktywności zawodowej będzie wyodrębnioną 
organizacyjnie i finansowo jednostką tworzoną przez gminę, której statutowym 
zadaniem jest rehabilitacja zawodowa i społeczna osób niepełnosprawnych 
oraz przygotowanie ich do aktywnego życia w otwartym środowisku na miarę 
ich indywidualnych możliwości. Sekretarz Gminy dodała również, że statut 
zakładu będzie zatwierdzała Rada Miejska. Dodała także, że procedura 
tworzenia takiego zakładu może trwać od 2 do 4 lat.

Radny – Marek Rożek wnioskował, aby w trakcie tworzenia Zakładu wejść 
w kontakt z miejscowymi przedsiębiorcami.

Innych uwag nie zgłoszono.

d) określenia górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych 
oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych

Inspektor Urzędu Miejskiego – Mirosław Twardowski przedstawił 
proponowane górne stawki opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości 
za odbiór odpadów komunalnych, a mianowicie:
1/ z pojemników   80 l od 1 szt.  -   9,00 zł
2/ z pojemników 110 l od 1 szt.  -   9,50 zł
3/ z pojemników 120 l od 1 szt.  - 10,00 zł
4/ z pojemników 140 l od 1 szt.  - 11,50 zł
5/ z pojemników 180 l od 1 szt.  - 15,00 zł
6/ z pojemników 240 l od 1 szt.  - 18,00 zł
7/ z pojemników 1100 l od 1 szt.- 60,00 zł
8/ w pozostałych przypadkach    - 75,00 zł za 1 m³ odpadów.

Przy selektywnym zbieraniu i odbiorze odpadów stosuje się stawki określone 
niższe o 20%.

      Górną stawkę opłaty (z VAT) za opróżnianie zbiorników bezodpływowych 
łącznie z transportem nieczystości ciekłych – 14,00 zł za 1m³ nieczystości 
ciekłych.
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Dodał również, że nowelizacja ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu 
czystości i porządku w gminach wprowadzona ustawą z dnia 29 listopada 
2005r. o zmianie ustawy o odpadach oraz o zmianie niektórych innych ustaw 
nałożyła na radę gminy obowiązek określenia, w drodze uchwały, górnych 
stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 
w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych.

Radny – Kazimierz Banaś kwestionował górną stawkę opłaty za opróżnianie 
zbiorników bezodpływowych w wysokości 14,00 zł za 1m³.
Innych uwag brak.

e) wystąpienia do Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji 
     o zmianę i zniesienie nazw miejscowości w gminie Borek  Wielkopolski 

W tym punkcie Sekretarz Gminy poinformowała, że zmiana dotyczy 
sprostowania nazw urzędowych niektórych miejscowości, oraz zmiany 
określenia rodzajowego niektórych miejscowości.
Członkowie Komisji nie zgłosili zastrzeżeń do projektu.

f) zmieniająca uchwałę w sprawie regulaminu udzielania pomocy 
materialnej dla  uczniów

Sekretarz Gminy wyjaśniła, że w związku ze zmianą ustawy o świadczeniach 
rodzinnych – rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 18 lipca 2006 r. 
w sprawie wysokości dochodu rodziny albo dochodu osoby uczącej się 
stanowiących podstawę ubiegania się o zasiłek rodzinny oraz wysokości 
świadczeń rodzinnych oraz 
w związku ze zmianą ustawy o pomocy społecznej – rozporządzenie Rady 
Ministrów z dnia 24 lipca 2006 r. w sprawie zweryfikowanych kryteriów 
dochodowych oraz kwot świadczeń pieniężnych z pomocy społecznej, które 
wchodzi br. życie z dniem 27 października br., zachodzi konieczność zmiany 
zapisów w dotychczasowej uchwale w sprawie regulaminu udzielania pomocy 
materialnej dla uczniów.

Członkowie Komisji nie zgłosili żadnych uwag.

Ad.3. Wolne głosy i wnioski.

Przewodniczący Komisji – Tomasz Pawlak przedstawił pismo dyrektor 
Przedszkola Samorządowego w Karolewie skierowane do Burmistrza Borku 
Wlkp. dotyczące zwiększenia środków budżetowych w § 4210 na kwotę 3000 
zł i w § 4270 na kwotę 5000 zł.
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Sekretarz Gminy poinformował, że dyrektor przedszkola musi poszukać 
oszczędności w dziale oświata i wychowanie i wskazane zadania wykonać 
w ramach tych środków.

Radny – Jerzy Prałat zapytał co z budowa obwodnicy Borku Wlkp.

Sekretarz Gminy poinformowała, że do przetargu wpłynęła jedna oferta, 
natomiast rozstrzygnięcie przetargu odbędzie się w dniu 18 sierpnia br. Dodała, 
że budowa powinna ruszyć we wrześniu br., natomiast zakończenie inwestycji 
jest planowane na koniec 2007 r.

Radny – Tomasz Szczepaniak wnioskował o uporządkowanie starego placu 
zabaw w Karolewie.
Radny – Marek Rożek uważa, że należy podjęć działania w sprawie 
uporządkowania parku w Karolewie.

Przewodniczący Rady – Roman Kręciołek stwierdził, że sprawa parku była już 
podejmowana, jest to jednak kompleks parkowo – pałacowy Gospodarstwa 
Rolnego w Karolewie i prace porządkowe powinien wykonywać właściciel 
parku.

Ad.4. Zakończenie.

Wobec realizacji porządku obrad oraz braku innych głosów 
Przewodniczący Komisji zakończyła posiedzenie.

Protokołowała Przewodniczący Komisji 

Wiesława Wójcik Tomasz Pawlak
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